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Slovo úvodem 
 

Vážení spoluobčané, milí čtenáři, 
 

 

 rok 2022 nezadržitelně spěje do svého konce. Dění ve společnosti, vysoké 

nárůsty cen energií, potravin a dalšího nejsou pro nikoho jednoduché. Buďme k sobě 
ohleduplní a shovívaví, nenechejme se převálcovat strachem a negativismem. 
Pořád ještě patříme k těm šťastnějším lidem na světě. 
  

 A blíží se Vánoce. Tento čas krásně vystihla slova P. Josefa Suchára 
v neratovském zpravodaji: „Zase vstupujeme do prostoru betlémů, nazdobených 
vánočních stromků, dárků darovaných nebo přijímaných, cukroví a spousty pohádek 
v televizi. Je to čas rozzářených dětských očí a radostného jásotu. Čas splněných přání 

a radostných setkání. Je to čas otevřených srdcí. Ale i tento čas má svoji temnou stranu 
- čas bez Vánoc. Oči zalité slzami, bolestí a strachem, kam nepronikl paprsek lásky. 
Bolest v srdci, kde je prázdno po tom, kdo odešel, opustil, zemřel. Chlad samoty, 
kam nepřišla lítost a odpuštění. Utrpení, tam kde je válka. Moc Vám všem přeji, 
ať světla adventních svící září i Vám, jako betlémská hvězda mudrcům i na cestách 
k Betlému Vašich Vánoc, aby i ony temnoty tohoto času byly prozářeny skutky Vaší 

štědrosti. To je ten opravdový Betlém. To jsou Vánoce.“ 
 
 I my Vám všem chceme popřát klidné Vánoce a šťastný nový rok! 
             redakce 
_________________________ 
Titulní strana – Překvapení v cíli lampionového průvodu 12. 11 2022 
  A další fotografii pro dokreslení atmosféry vidíte níže. 

 
 

 

Vážení spoluobčané, chalupáři, 
 

 zase to uteklo jako voda a je před námi konec dalšího roku a začátek roku 
nového. Hned úvodem bych Vám rád poděkoval jménem všech zastupitelů 
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za projevenou důvěru v komunálních volbách. Budeme se opět snažit rozhodovat tak, 
aby to bylo ku prospěchu a rozvoji našeho městyse.  

 

Jako v každém zpravodaji i dnes si dovoluji Vám poskytnout informace z našeho 

městyse či zastupitelstva. Předně jsem moc rád, že se opět povedlo uspořádat několik 
akcí a všechny s rekordní účastí. Lampionový průvod pořádaný Volnočasovým 
spolkem Dolany byl opět super a končil u krásně vyzdobených „Vodičkových“ rybníků, 
kde na děti čekal živý vodník a na dospělé malé občerstvení. Děkuji Volnočasovému 
spolku Dolany za všechny letošní akce. 

Vánoční jarmark, který jsme v loňském roce byli nuceni zrušit kvůli covidovým 
opatřením, se letos povedl. A povedl se výborně. I přes narychlo připravenou akci vše 
dopadlo skvěle a i zde jsme byli překvapeni obrovskou účastí prodejců i návštěvníků. 
Rád bych poděkoval zastupitelům městyse za zorganizování této akce, ale především 
paní Lucii Pohankové, která byla garantem skvělé akce. Poděkování patří i místním, 
kteří se do akce zapojili.  

I při rozsvícení našeho vánočního stromu jsme byli poctěni velkou účastí. 
Připraveno bylo 70 litrů svařáku a nezbyla ani decka. Také po buchtách od místních 
pekařek se jen zaprášilo. Děkuji pořadateli Sboru dobrovolných hasičů za přípravu 
této akce. 

 
Na jednání zastupitelstva jsme mimo jiné řešili poplatek za svoz komunálního 

odpadu. Zastupitelstvo se rozhodlo ponechat poplatek ve stejné výši jako v roce 
letošním, tedy 700 Kč na občana nebo rekreační objekt. Byla ovšem zrušena jedna 
z úlev, a to 5 Kč za každý získaný bod za odevzdaný pytel plastů, nápojových kartonů 
nebo 10 kg papíru. Důvodem je udržet alespoň pro příští rok uvedenou výši poplatku. 
Zda se nám tuto výši povede udržet i v dalších letech není jasné, ale spíše ne. 

Neustálým zdražováním všeho okolo nás zdražují také svozové firmy, v našem případě 

došlo ke zdražení o více jak 30 % na částku přes 10 tisíc korun za jeden svoz. 
Také přijatý zákon o odpadech stanoví poplatek za uložení na skládku a množství 
odpadu na obyvatele. Vyprodukované množství odpadu na jednoho obyvatel je nyní 
stanoveno na 190 kg/rok, což v případě naší obce je 100 tun ročně. Zde platíme 
skládkovné ve výši 500 Kč za tunu. V případě, že toto množství překročíme a v loni 
i letos jsme ho překročili již v říjnu, budeme za toto množství navíc platit vyšší 

poplatek za skládkovné. V letošním roce to je již 900 Kč za tunu a v roce 2026 to bude 
již 1600 Kč za tunu. Také množství odpadu na občana se bude postupně snižovat 
z dnešních 190 kg na 150 kg v roce 2026. Z uvedeného je zřejmé, že budeme muset 
množství komunálního odpadu postupně snižovat, nebo ho budeme muset velmi 
draze platit. Snažíme se také vymyslet systém pro oddělení popela z uhlí 

od komunálního odpadu, protože popel je těžký a narůstá nám tak rychle váha 

odpadu. I ve tříděném odpadu bychom rádi udělali změnu sběru. Chtěli bychom 
s využitím dotace pořídit ke každému domu popelnice na tříděný odpad, 
aby nedocházelo k tomu, že nám místní odvážejí tříděný odpad v pytlích 
do kontejnerů z důvodu, že je nechtějí doma skladovat. Pak se stane to, že někdo 
do kontejneru na plast hodí něco jiného a kontejner tříděného odpadu se změní 
na drahý odpad komunální. Věřím, že i bez slevy na pytle budeme nadále třídit odpad, 

nejen kvůli penězům, ale i pro naši přírodu a naše děti. 
 
Bohužel se nám nevyhnulo ani zdražení stočného, a to ze současných 60,50 Kč 

na 77 Kč pro příští rok i při uplatnění slevy ve výši 10 %. Do roku 2025 jsme totiž 

vázáni určenou výší stočného, neboť jsme na výstavbu ČOV a kanalizace získali 
dotaci, a to je jedno z pravidel, které musíme dodržovat.  
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Je mi jasné, že toto nejsou zrovna nejlepší zprávy ke konci roku, ale vydržme. 
Snad se to neustálé nesmyslné zdražování zastaví a bude zase lépe. 

 

Vážení občané a chalupáři, přeji všem krásné a klidné Vánoce, krásný celý 

nový rok plný lásky, štěstí, pevného zdraví a úsměvů na tvářích. 

 

           Váš starosta 

 

 

Vánoční jarmark 
 

 Krátké ohlédnutí za prvním vánočním jarmarkem, který se nám podařil 
společnými silami konečně letos uskutečnit.  
Přijelo k nám 20 prodejců s různými zajímavými výrobky, kde si každý určitě našel to 
své. Všichni prodejci 

přislíbili svou účast i na 
příští rok, moc se jim u 
nás líbilo. Přijeli k nám 
z Letohradu, Žamberka, 

z Bludova, z Rokytnice, 
z Králík, z Lichkova 

i Lanškrouna a Chocně.  
  
Chtěli bychom, aby měl 
i náš vánoční jarmark 
svou tradici. Tímto bych 
chtěla za organizátory 

poděkovat všem, kdo 
přišli tuto akci jakkoliv 
podpořit. Také paním 

učitelkám z MŠ Mladkov 
za tvořivou zábavu pro 
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děti, Kačce Melicharové za krásný vánoční fotokoutek, manželům Celbovým 
za obstarání kávy a nápojů a Renče H. za výborné zákusky ke kávě.  
Za sebe můžu říct, že se první vánoční jarmark povedl a snad se líbil i vám.  
  

 

         

            

          Přeji všem krásný vánoční čas.  
          Pohanková Lucie 

Vánoční fotokoutek 
 

 Vánoční fotokoutek byl pro mě další 
zkušeností a musím říct, že jsem si to náramně 
užila. Jsem velmi ráda, že jsem tuto příležitost 

využila, i když musím říct, že jsem se zprvu 
trochu bála a nebyla jsem si úplně jistá. Ale 
nakonec to vše dopadlo dobře. Chtěla bych 
poděkovat všem za podporu a důvěru. Největší 
díky patří vašemu zájmu a také vaší skvělé 
komunikaci. 

     Kateřina Melicharová 
 

Rozsvícení vánočního stromu 
 

V letošním roce se nám zase po dvou letech povedlo se společně sejít před první 

adventní nedělí a rozsvítit náš nejvyšší vánoční strom v České republice. Již po desáté 
ho v této podobě společně rozsvěcíme. V úvodu nás potěšilo vystoupení dětí z naší 
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mateřské a základní školy, potom jsme společně s dětmi odpočítali rozsvícení našeho 
stromečku. Při rozsvíceném stromečku jsme se mohli zpěvem připojit ke krásnému 
vystoupení skupiny ŠestTet.  

 

 
 

 
 

V mém proslovu jsem Vás informoval, že osvětlení na našem stromě je již 10 let staré 

a každoročně je třeba ho opravit za nemalé finanční prostředky. Vzhledem k jeho stáří 
a špatnému stavu bychom chtěli v příštím roce osvětlení kompletně obnovit včetně 
přívodních kabelů. Věřím, že se nám povede sehnat i nějaké sponzory pro nákup 
nového osvětlení, jehož cena se bude blížit ke dvěma stům tisícům korun. Rád bych   

    
 

touto cestou poděkoval Sboru dobrovolných hasičů Mladkov za opravu osvětlení 
stromu, zajištění podia a občerstvení. Všem, kteří přinesli něco na zub, patří také 

veliké díky. A poděkování patří také všem účinkujícím. 
                                                     Váš starosta 
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Zápis č. 6 ze zasedání zastupitelstva městyse Mladkov 

ze dne 21. 9. 2022 
 
Přítomní zastupitelé: 

Ing. Martina Beňová (1), Jiří Filip (2), Tomáš Franke (3) – omluven, Bc. Lada Hejtmánková (4), 
Martina Jirčíková (5), Tomáš Novotný (6) – omluven, Lucie Pohanková (7), Zbyněk Severýn (8)       

– omluven, Ing. Roman Studený (9)  
 

Hlasování zastupitelů: A pro, N proti, Z zdržel se hlasování  
Pokud není uvedeno jinak, zastupitelstvo městyse (dále jen ZM) hlasovalo jednomyslně.  

 
Činnost úřadu městyse-pokračování v projektu pro stavební parcely, opravy omítek v č. p. 109, 

výstavba chodníku u školy, oprava jídelny a výměna osvětlení v ZŠ, řešení pořízení nové tabule 
do ZŠ, řešení pozemků se SŽDC, řešení vodovodu od úřadu k městyse směrem k truhlárně, 
byla přijata nová zaměstnankyně městyse, proběhlo vítání občánků. 

 
Organizační a majetkové záležitosti městyse  

a) Smlouva o smlouvě budoucí  
SM seznámil zastupitele s žádostí ČEZ Distribuce, a.s. o budoucím zřízení věcného břemene 

a dohodu o umístění stavby č. IV-12-2022084/SoBS VB/2 Mladkov, par. č. 159/2, KNN 
za účelem umístění kabelu NN na pozemku ve vlastnictví městyse Mladkov p. p. č. 5458. 

Předpokládaný rozsah omezení činí 28 bm.  
ZM schvaluje Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene a dohodu o umístění 

stavby č. IV-12-2022084/SoBS VB/2 Mladkov, Petrovičky na par. č. 5458, kNN a pověřuje 
starostu městyse podpisem smlouvy.  

 
b) Pachtovní smlouva  

SM seznámil zastupitele s Pachtovní smlouvou mezi městysem Mladkov a Líšnickou a.s. o pachtu 
pozemků v k. ú. Mladkov a Vlčkovice u Mladkova za účelem zemědělského hospodaření. Celková 

výměra je 5,6098 ha.  
ZM schvaluje Pachtovní smlouvu č. 404/2022 včetně dodatku č. 4 mezi městysem Mladkov 

a Líšnickou a.s. a pověřuje starostu městyse podpisem smlouvy.  
 

c) Pozemky SŽDC  
Správa železnic nabídla městysi Mladkov k převodu p. p. č. 5551, 5552, 5553, 5130, část 5133 

a st. p. č 327 v k. ú. Mladkov.  
ZM bere na vědomí nabídku SŽDC k převodu pozemků.  

 
d) Smlouva na odkup akcií  

Navrhovatelem Veřejného návrhu na odkup vlastních akcií je společnost VaK Jablonné nad Orlicí 
a.s. Důvodem učinění návrhu je umožnit zejména minoritním akcionářům prodej jejich akcií.  

ZM neschvaluje prodej akcií VaK Jablonné nad Orlicí a.s. 
 

e) Rozpočtové opatření  
Účetní městyse předkládá rozpočtové opatření č. 5/2022, 6/2022 a 7/2022. SM seznámil 

přítomné se zněním rozpočtových opatření, která budou přílohou č. 2 zápisu ze zasedání.  
ZM bere na vědomí Rozpočtové opatření č. 5/2022, 6/2022 a 7/2022.  

  
f) Prodej a pronájem pozemků  

f1) Pozemek paní XXX  
Paní XXX žádá městys Mladkov o prodej p. p. č. 5257 o výměře 816 m2 a p. p. č. 5259 o výměře 

618 m2 v k. ú. Mladkov za účelem zahrádkářské činnosti.  
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ZM zamítá žádost o koupi pozemku paní XXX.  

 
f2) Pozemek pan XXX  

Pan XXX žádá městys Mladkov o prodej p. p. č. 53 o výměře 101 m2 v k. ú. Vlčkovice u Mladkova 
za účelem zajištění údržby objektu a snadnějšímu přístupu k dalším pozemkům v žadatelově 

vlastnictví. Bude provedena pochůzka pozemku zastupiteli.  
ZM odkládá žádost pana XXX.  

 
f3) Pozemek SPÚ  

Státní pozemkový úřad nabízí k pronájmu p. p. č 5449 v k. ú. Mladkov o výměře 1004 m2.  
ZM schvaluje podání žádosti o pronájem p. p. č. 5449 v k. ú. Mladkov. 

 
f4) Pozemky pan XXX  

Pan XXX žádá o směnu pozemků s městysem Mladkov z důvodu plánovaných investičních akcí 
v okolí domu č. p. 7 Petrovičky. Žadatel navrhuje směnu p. p. č. 5295, lesní pozemek o výměře 

4653 m2, p. p. č. 5292, ostatní plocha o výměře 3561 m2 a části p. p. č. 5271, lesní pozemek 
o výměře 830 m2 v k. ú. Mladkov ve vlastnictví městyse Mladkov za p. p. č. 5348, lesní pozemek 

o výměře 9044 m2.  
ZM schvaluje zveřejnění záměru směny p. p. č. 5295 a p. p. č. 5292 v k. ú. Mladkov.  

 
f5) Pozemky pan XXX  
Z důvodu přípravy komunikace k novým stavebním parcelám je třeba získat část p. p. č 356/1 

v k. ú. Mladkov v soukromém vlastnictví. SM jednal s panem XXX, majitelem dané parcely, 
o směně pozemků. Pan XXX žádá městys Mladkov o část p. p. č. 5421 o výměře cca 180 m2 

a část p. p. č. 1063/1 o výměře cca 17 m2. Ke směně pro městys by byla též část p. p. č. 353/1 
o výměře cca 150 m2. Byla provedena pochůzka dotčených pozemků zastupiteli. Záměr směny 

a prodeje byl vyvěšen na úřední desce. Rozdíl výměr nebude řešen z důvodu zajištění budoucích 
stavebních parcel.  

ZM schvaluje směnu p. p. č. 1063/5 o výměře 21m2 a p. p. č. 5421/1 o výměře 225m2       
v k. ú. Mladkov vzniklých dle z p. p. č. 1063/1 dle GP č. 502-277/2022 a p. p. č. 5421 dle 

GP č. 498-189-2022 pro pana XXX a směnu p. p. č. 356/3 o výměře 53m2 a p. p. č. 356/4 
o výměře 173m2 v k. ú. Mladkov vzniklých dle z p. p. č. 356/1 dle GP č. 498-189-2022 

pro městys Mladkov.  
 

Došlé spisy a žádosti  
a) Pochod  

Pochodnický spolek Lanškroun žádá o využití pozemků - vyznačených cest v Mladkově k pochodu 
„Pochod cti a odvahy 2022“, který se koná 1. 10 - 2. 10. 2022.  

ZM bere na vědomí žádost Pochodnického spolku. 
 

Diskuse a usnesení  
pí. M. Beňová- táže se, jak bude probíhat příprava stavebních parcel.  
p. R. Studený- jakmile bude dokončen projekt, zjistíme finální částku. Podáme žádost o dotaci 
a poté zvážíme zda zasíťování parcel zadáme firmě nebo to uděláme svépomocí.  
p. J. Filip- upozorňuje na rozrostlý živý plot, který zasahuje do silnice směrem na Celné. 
 

 

Zápis z ustavujícího zasedání zastupitelstva městyse 
Mladkov ze dne 24. 10. 2022 

 

Přítomní zastupitelé: 
Ing. Martina Beňová (1), Iveta Fendrichová (2), Jiří Filip (3), Martina Jirčíková (4), 

Tomáš Novotný (5), Lucie Pohanková (6), Zbyněk Severýn (7), Lenka Sokolíková (8), Ing. Roman 
Studený (9)  

 
Volba starosty a místostarosty  

a) určení počtu místostarostů  
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Předsedající navrhl, aby zastupitelstvo volilo jednoho místostarostu.  

Zastupitelstvo městyse schvaluje zvolení jednoho místostarosty.  
 

b) určení, které funkce budou členové zastupitelstva vykonávat jako dlouhodobě uvolnění  

Předsedající navrhl, dle ustanovení § 71 odst. 1 písm. a) zákona o obcích, aby členové 
zastupitelstva obce byli uvolněni pouze pro výkon funkce starosty obce.  

Zastupitelstvo městyse schvaluje dlouhodobě uvolněného člena zastupitelstva ve funkci 
starosty.  
 

c) určení způsobu volby starosty a místostarosty  
Předsedající navrhl po dohodě se zastupiteli volbu starosty a místostarosty veřejným hlasováním.  

Zastupitelstvo městyse schvaluje volbu starosty a místostarosty městyse veřejným 
hlasováním.  
 

d) volba starosty  
P. Zbyněk Severýn a p. Tomáš Novotný navrhují do funkce starosty městyse pana Ing. Romana 

Studeného. Žádný jiný návrh nebyl podán. 
Zastupitelstvo městyse, v souladu s § 84 odst. 2 písm. m) zákona o obcích, volí do funkce 

starosty obce pana Ing. Romana Studeného.   
 

e) volba místostarosty  
Předsedající navrhuje do funkce místostarosty dva kandidáty a to paní Ing. Martinu Beňovou 

a paní Martinu Jirčíkovou. Paní Ing. Martina Beňová se z osobních důvodů, které zastupitelstvu 
přednesla, kandidatury na místostarostu vzdává. Paní Martina Jirčíková souhlasí s návrhem 

na funkci místostarostky. Žádný jiný návrh nebyl podán.  
Zastupitelstvo městyse v souladu s § 84 odst. 2 písm. m) zákona o obcích volí do funkce 

místostarostky městyse paní Martinu Jirčíkovou. 
 

Zřízení finančního a kontrolního výboru  
a) určení počtu členů finančního a kontrolního výboru  

Předsedající úvodem tohoto bodu informoval o povinnosti zřídit finanční a kontrolní výbor § 117 
odst. 2 a § 84 odst. 2 písm. l) zákona o obcích, protože funkční období výborů předchozího 

zastupitelstva zaniklo spolu se zánikem původního zastupitelstva. Zastupitelstvo určuje počet 
členů výboru, který musí být lichý § 117 odst. 3 zákona o obcích, přičemž finanční a kontrolní 

výbor musí mít nejméně tři členy § 119 odst. 1 zákona o obcích. Členy výboru mohou být členové 
zastupitelstva i jiné osoby, pouze předsedou výboru může být jen člen zastupitelstva § 117 

odst. 4 zákona o obcích. Členy kontrolního nebo finančního výboru nemůže být starosta, 
místostarosta, ani osoby zabezpečující rozpočtové a účetní práce na obecním úřadu (§ 119 odst. 1 
zákona o obcích). Předsedající navrhl, aby zastupitelstvo zřídilo finanční výbor a kontrolní výbor, 

přičemž každý z nich bude mít tři členy.  
Zastupitelstvo městyse Mladkov zřizuje finanční výbor a kontrolní výbor. Oba výbory 

budou tříčlenné.  
 

b) volba předsedy finančního výboru  

Předsedající vyzval členy zastupitelstva k podávání návrhů na funkci předsedy finančního 
výboru. Předsedající navrhl zvolit do funkce předsedy finančního výboru paní Lucii Pohankovou. 

Žádný jiný návrh nebyl podán.  
Zastupitelstvo městyse volí předsedou finančního výboru 

paní Lucii Pohankovou. 
 

c) volba předsedy kontrolního výboru  

Předsedající vyzval členy zastupitelstva k podávání návrhů na funkci předsedy kontrolního 
výboru. Předsedající navrhl zvolit do funkce předsedy kontrolního výboru paní Ing. Martinu 

Beňovou. Žádný jiný návrh nebyl podán.  
Zastupitelstvo městyse volí předsedou kontrolního výboru paní Ing. Martinu Beňovou.  
 

d) volba členů finančního výboru  
Předsedající vyzval členy zastupitelstva k podávání návrhů na funkci členů finančního výboru. 

Byl podán následující návrh:  

1 2 3 4 5 6 7 8 9 

A A A A A A A A Z 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 

A A A A A Z A A A 
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Zastupitelé navrhli zvolit do funkce členů finančního výboru pana Tomáše Novotného a paní 

Lenku Sokolíkovou.  
Zastupitelstvo městyse Mladkov volí členy finančního výboru pana Tomáše Novotného 

a paní Lenku Sokolíkovou. 
  

e) volba členů kontrolního výboru  
Předsedající vyzval členy zastupitelstva k podávání návrhů na funkci členů kontrolního výboru. 

Byl podán následující návrh:  
Zastupitelé navrhli zvolit do funkce členů kontrolního výboru pana Zbyňka Severýna a paní Ivetu 

Fendrichovou.  
Zastupitelstvo městyse Mladkov volí členy kontrolního výboru pana Zbyňka Severýna 

a paní Ivetu Fendrichovou. 
 

Rozhodnutí o odměnách neuvolněných zastupitelů obce dle NV č. 318/2017Sb. přílohy č. 1  
Předsedající navrhl, aby neuvolněným členům zastupitelstva byla v souladu s ustanovením §72, 

odst. 2 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích v platném znění a dle Nařízení vlády č. 318/2017 o výši 
odměn členů zastupitelstev územních samosprávných celků, poskytována měsíční odměna 

ve výši dle přílohy zápisu č. 5.  
- Předsedající navrhl též měsíční odměnu za výkon funkce místostarosty obce (§ 72 odst. 2 

zákona o obcích).  
Zastupitelstvo městyse Mladkov v souladu s § 72 a § 84 odst. 2 písm. n) zákona o obcích 
stanoví odměnu za výkon funkce člena zastupitelstva, člena výboru zastupitelstva, 

předsedy výboru zastupitelstva a místostarosty dle přílohy č. 5 tohoto zápisu.  
Odměna bude poskytována od 1. listopadu 2022. 
 

 
Zápis č. 7 ze zasedání zastupitelstva městyse Mladkov 

ze dne 10. 11. 2022 
 

Přítomní zastupitelé: 
Ing. Martina Beňová (1), Iveta Fendrichová (2), Jiří Filip (3), Martina Jirčíková (4), Tomáš Novotný 

(5) – odchod 17:45, Lucie Pohanková (6), Zbyněk Severýn (7) - omluven, Lenka Sokolíková (8), 
Ing. Roman Studený (9)  

 
Hlasování zastupitelů: A pro, N proti, Z zdržel se hlasování  

Pokud není uvedeno jinak, zastupitelstvo městyse (dále jen ZM) hlasovalo jednomyslně.  
 

Činnost úřadu městyse-změny kontaktů, hesel a přístupů v rejstřících, povodňových plánech 
a dalších dokumentech, kde jsme uvedeni jako zastupitelé, pokračování na projektech bytového 

domu, pozemků a sítí, multifunkčního domu, řešení dotace na rozhlas a na pasporty, nákup 
dýchací techniky pro hasiče, žádost o dotaci na hasičský areál, příprava na Jarmark a ozdobení 

vánočního stromu 
 

Organizační a majetkové záležitosti městyse  
a) Smlouva o poskytnutí příspěvku  

SM seznámil zastupitele s předmětem smlouvy a výší příspěvku. Předmětem smlouvy je 
poskytnutí mimořádného neinvestičního členského příspěvku Sdružení obcí Orlicko z rozpočtu 

Městyse na financování terénních úprav tratí k zabezpečení prostupnosti sněhového pásového 
vozidla – rolby na úpravu lyžařských běžeckých stop v oblasti Bukové hory a Suchého vrchu 

v celkové výši 14 000,- Kč. Jedná se především o úsek Bouda – Vysoký kámen – Mladkov – 
Lichkov.  

ZM schvaluje smlouvu o poskytnutí mimořádného neinvestičního členského příspěvku 
v celkové výši 14 000,- Kč pro Sdružení obcí Orlicko.  

 
pí. M. Beňová- táže se, zda již dotčené úseky upravovali  
p. R. Studený- ano, úpravy již byly provedeny a je připraveno na zimu.  
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b) Zhotovitel projektové dokumentace bytového domu  

SM seznámil zastupitele s cenovou nabídkou projektových prací, obstaravatelských činností, 
předpokládaných investičních nákladů a situačním výkresem bytového domu projektanta pana 

Daniela Krejsy, nabídková cena činí 319 200,- Kč s DPH.  
ZM schvaluje zhotovitele projektové dokumentace bytového domu pana Daniela Krejsu 

za nabídkovou cenu 319 200,- Kč s DPH.  
 

pí. V. Kobulej- táže se, na demoliční výměr  
p. R. Studený- demoliční výměr byl již v minulosti řešen, vzhledem k ceně byla demolice přislíbena 
ze strany hasičů.  
 

c) Schválení určeného zastupitele pro ÚP Mladkov  
Ze stavebního zákona vyplývá povinnost městyse určit zastupitele pro projednávání územního 

plánu městyse Mladkov. Paní Martina Beňová navrhuje na období let 2023-2026 určeným 
zastupitelem pana Ing. Romana Studeného.  

ZM schvaluje pana Ing. Romana Studeného určeným zastupitelem pro projednávání 
Územního plánu Mladkov na období 2023-2026. 

 
d) Smlouva o poskytnutí dotace z programu PAK  

SM seznámil zastupitele se smlouvou o poskytnutí dotace z programu “Podpora zpracování 
strategických dokumentů obcí Pardubického kraje“ na pořízení pasportu komunikací, mostů 

a dopravního značení a veřejného osvětlení ev. č. OR/22/ ve výši 84 000,- Kč.  
ZM schvaluje smlouvu o poskytnutí dotace na pořízení pasportu komunikací, mostů 

a dopravního značení a veřejného osvětlení ve výši 84 000,- Kč.  
 

e) Zhotovitel pasportu komunikací a dopravního značení a veřejného osvětlení  
SM seznámil zastupitele s pasportem komunikací a dopravního značení a veřejného osvětlení 

firmy IterSoft, s.r.o. Choceň a se smlouvami o dílo v celkové výši 176 660,- Kč.  
ZM schvaluje zhotovitele pasportu komunikací a dopravního značení a veřejného osvětlení 

firmu IterSoft, s.r.o. Choceň.  
ZM schvaluje smlouvu o zhotovení pasportu komunikací a pasportu veřejného osvětlení 

firmou IterSoft, s.r.o. Choceň.  
ZM schvaluje smlouvu o zhotovení pasportu hřbitova firmou IterSoft, s.r.o. Choceň.  

 
pí. V. Kobulej- táže se, zda pasport bude v digitální podobě  
p. R. Studený- ano.  
 

Majetkové operace, rozpočet  
a) Rozpočtové opatření  

Účetní městyse předkládá rozpočtové opatření č. 8/2022 a 9/2022. Starosta městyse seznámil 
přítomné se zněním rozpočtových opatření, která budou přílohou č. 2 zápisu ze zasedání.  

ZM bere na vědomí Rozpočtové opatření č. 8/2022 a 9/2022. 
 

b) Udělení pravomoci k provádění rozpočtových opatření  
SM navrhuje zastupitelstvu městyse, na základě ustanovení § 84, odst. 4 zákona č. 128/2000 

Sb., o obcích, ve znění pozdějších předpisů, udělení pravomoci pro starostu městyse k provádění 
rozpočtových opatření mezi jednotlivými zasedáními zastupitelstva a starostovi a místostarostovi 

provedení rozpočtových opatření na závěr roku.  
ZM schvaluje udělení pravomoci pro starostu městyse k provádění rozpočtových opatření 

mezi jednotlivými zasedáními zastupitelstva a starostovi a místostarostovi provedení 
rozpočtových opatření na závěr roku.  

 
c) Prodej a pronájem pozemků  

c1) Žádost o koupi pozemku manželé Jonášovi  
Manželé Jonášovi žádají o odkoupení p. p. č. 1076/3 v k. ú. Mladkov, o kterou dlouhodobě 
pečují. Bude provedena pochůzka pozemku zastupiteli.  

ZM odkládá žádost manželů Jonášových.  
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Došlé spisy a žádosti  

a) Žádost mysliveckého spolku ADAM  
SM seznámil zastupitele s žádostí o finanční příspěvek na činnost mysliveckého spolku Adam 

Pastviny ve výši 20 000,- Kč.  
ZM neschvaluje finanční příspěvek na činnost mysliveckého spolku Adam Pastviny.  

 
b) Dotace rozhlas  

SM seznámil zastupitele se schváleným dotačním projektem z operačního programu životního 
prostředí na pořízení výstražného a varovného systému, digitálního povodňového plánu 

pro městys Mladkov v celkové výši 1 835 373,80 Kč.  
ZM bere na vědomí dotaci na pořízení výstražného a varovného systému, digitálního 

povodňového plánu pro městys Mladkov. 
 

Diskuse a usnesení  
p. R. Studený- seznámil přítomné s pořízením koberce do KD Mladkov, z důvodu nezničení parket 
při Vánočním jarmarku.  
p. V. Kobulej- žádá o poskytnutí příspěvku na ping pong ve výši 10 000,- kč a jeho zahrnutí 
do rozpočtu městyse.  
p. R. Studený- částka bude zahrnuta do návrhu rozpočtu městyse na rok 2023.  
p. V. Kobulej- dává na zvážení zadání projektu na akustiku v KD Mladkov.  
p. R. Studený- zkoušíme zahrnout do projektu na dotace multifunkčního domu.  
p. V. Kobulej- táže se, na vzrostlé stromy na stezce okolo kapličky ke skále, které jsou nebezpečné 
pro kolemjdoucí  
p. R. Studený- urgoval místního hajného, který je s danou situací seznámen a bude opakovaně 
dotazovat již oslovenou firmu.  
p. V. Kobulej- táže se, zda termín Vánočního jarmarku nekoliduje s ping pongem.  
p. R. Studený- nedíval se do rozpisu.  
pí. M. Vorlická- táže se, na nové stavební pozemky  
p. R. Studený- projektant má pozemky dokončené, ještě dokončuje komunikace a sítě, můžeme 
zadat geodetické práce 
 
 

Zápis č. 8 ze zasedání zastupitelstva městyse Mladkov 
ze dne 9. 12. 2022 

 

Přítomní zastupitelé: 
Ing. Martina Beňová (1), Iveta Fendrichová (2) - omluvena, Jiří Filip (3), Martina Jirčíková (4), 

Tomáš Novotný (5) – příchod 17:15, Lucie Pohanková (6), Zbyněk Severýn (7) - omluven, Lenka 
Sokolíková (8), Ing. Roman Studený (9)  

 
Hlasování zastupitelů: A pro, N proti, Z zdržel se hlasování  

Pokud není uvedeno jinak, zastupitelstvo městyse (dále jen ZM) hlasovalo jednomyslně.  
 
Činnost úřadu městyse-příprava Jarmarku a rozsvícení vánočního stromu, setkání sboru 
zástupců na jednání k pozemkovým úpravám ve Vlčkovicích, jednání v Králíkách ohledně 
rekonstrukce komunikace II/311, příprava dotací, příprava zpracování energetického posudku, 

pořízení školní tabule, žíněnky a odrazového můstku pro ZŠ  
 

p. T. Novotný- táže se, na opravu střechy na KD před montáží panelů  
p. R. Studený- ano, před montáží bude provedena oprava střechy. 
 
Organizační a majetkové záležitosti městyse  
a) OZV o místním poplatku za odpady  

SM předkládá zastupitelstvu ke schválení Obecně závaznou vyhlášku č. 1/2022. Sazba poplatku 
bude 700,- Kč za osobu nebo rekreační objekt. Obecně závazná vyhláška č. 1/2022 je přílohou 

č. 2 tohoto zápisu.  
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ZM schvaluje OZV č. 1/2022, o místním poplatku za obecní systém odpadového 

hospodářství.  
  

b) Výše stočného na rok 2023  
SM podal informaci od projektového manažera, o výši stočného. Po přepočtení na aktuální 

cenovou úroveň vychází na 77,60 Kč/m3, což je 85,36 Kč/m3 včetně 10 % DPH. Je možné využít 
10% slevu, kterou nám smlouva umožňuje. Starosta městyse předkládá ke schválení výši 

poplatku za stočné pro rok 2023 v částce 70,- Kč/m3+ 10 % DPH = 77,- Kč/m3 s účinností 
od 1. 1. 2023.  

ZM schvaluje stočné na rok 2023 ve výši 70,- Kč/m3 + 10 % DPH s účinností od 1. 1. 2023.  
 

c) Darovací smlouva hřbitov  
SM seznámil zastupitelstvo se zněním Darovací smlouvy, Smlouvy o zřízení zákazu zcizení 

a zatížení věci. Jedná se o bezplatné převedení vlastnického práva na p. p. č. 5313 - pohřebiště 
a s. p. č.27 – budova bez čp/če, vše v k. ú. Mladkov.  

ZM schvaluje Darovací smlouvu, Smlouvu o zřízení zákazu zcizení a zatížení věci 
na převod vlastnického práva hřbitova.  

 
Majetkové operace, rozpočet  

a) Rozpočet městyse na rok 2023  
SM předložil zastupitelům a seznámil přítomné se zněním rozpočtu městyse Mladkov, který byl 
vypracován finančním výborem spolu s účetní, starostou a místostarostkou městyse. Návrh 

rozpočtu byl zveřejněn na úřední desce. Rozpočet městyse je přílohou č. 3 zápisu ze zasedání. 
ZM schvaluje vyrovnaný rozpočet městyse Mladkov na rok 2023 ve výši příjmů 

13 742 700,-Kč a výši výdajů 13 742 700,-Kč.  
  

b) Inventarizace  
Místostarostka městyse seznámila přítomné se směrnicí k provedení inventarizace pro rok 2022, 

která obsahuje složení ústřední inventarizační komise a dílčích inventarizačních komisí. 
Inventury proběhnou v termínu od 9. 12. 2022 do 6. 1. 2023. Dále zastupitele seznámila 

s plánem inventur pro rok 2022.  
ZM schvaluje Směrnici č. 1/2022 k provedení inventarizace za rok 2022.  

ZM schvaluje Plán inventur na rok 2022.  
 

c) Rozpočtové opatření  
Účetní městyse předkládá rozpočtové opatření č. 10/2022. Starosta městyse seznámil přítomné 

se zněním rozpočtového opatření, které bude přílohou č. 4 zápisu ze zasedání.  
ZM bere na vědomí Rozpočtové opatření č. 10/2022.  

 
d) Příspěvek na údržbu běžeckých stop  

SM seznámil zastupitelstvo se zněním Smlouvy svazku obcí, Rozvoj regionu obcí pod Zemskou 
branou. Jedná se o dar ve výši 20 000,- Kč na údržbu běžeckých stop od Kašparovy chaty přes 

Mladkov, Vlčkovice, Pastviny a dále směrem na Klášterec nad Orlicí, prováděnou panem 
Ing. Richardem Mrázem.  

ZM schvaluje dar svazku obcí, Rozvoje regionu obcí pod Zemskou branou ve výši               
20 000,- Kč.  

 
e) Prodej a pronájem pozemků  

e1) Žádost o koupi pozemku manželé Novákovi a pan Skalický  
Manželé Novákovi a pan Skalický žádají o koupi části p. p. č. 1050/5 v k. ú. Mladkov, 

která sousedí s pozemky v jejich vlastnictví. Byla provedena pochůzka pozemku zastupiteli. 
Záměr prodeje byl vyvěšen na úřední desce. 
ZM schvaluje prodej p. p. č. 1050/37 a p. p. č. 1050/38 vzniklých z části p. p. č. 1050/5 
v k. ú. Mladkov za cenu 100,- Kč/m2 a náklady spojené s převodem pro manžele Novákovi.  

 
ZM schvaluje prodej p. p. č. 1050/36 vzniklé z části p. p. č. 1050/5 v k. ú. Mladkov 

za cenu 100,- Kč/m2 a náklady spojené s převodem pro pana Skalického.  
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e2) Žádost o koupi pozemku pan Maťašovský  

Pan Jan Maťašovský žádá městys Mladkov o prodej p. p. č. 53 o výměře 101 m2 v k. ú. Vlčkovice 
u Mladkova za účelem zajištění údržby objektu a snadnějšímu přístupu k dalším pozemkům 

v žadatelově vlastnictví. Byla provedena pochůzka pozemku zastupiteli.  
ZM schvaluje zveřejnění záměru prodeje p. p. č. 53 v k. ú. Vlčkovice u Mladkova. 
  

e3) Žádost o koupi pozemku manželé Jonášovi  

Manželé Jonášovi žádají o odkoupení p. p. č. 1076/3 v k. ú. Mladkov, o kterou dlouhodobě 
pečují. Byla provedena pochůzka pozemku zastupiteli.  

ZM schvaluje zveřejnění záměru prodeje p. p. č. 1076/3 v k. ú. Mladkov.  
 

Došlé spisy a žádosti  
a) TextilEco a.s., dodatek  

SM seznámil zastupitele s dodatkem č. 1 ke smlouvě o umístění a provozování kontejnerů 
uzavřené dne 29. 5. 2014. Poplatek činí 1 200,- Kč/rok.  

ZM schvaluje dodatek č. 1 ke smlouvě o umístění a provozování kontejnerů uzavřené dne 
29. 5. 2014 s firmou TextilEco a.s. a pověřuje starostu podpisem dodatku.  
  

b) KLAS Nekoř a.s., dodatky  
SM seznámil zastupitele s dodatkem č. I. k pachtovní smlouvě a dodatkem č. II. k nájemní 

smlouvě. 
ZM schvaluje dodatek č. I. k pachtovní smlouvě s firmou KLAS Nekoř a.s.  

ZM schvaluje dodatek č. II. k nájemní smlouvě s firmou KLAS Nekoř a.s.  
 

c) Kniha Pardubický kraj, města a obce  
SM seznámil zastupitele s nabídkou vydavatelství PROXIMA Bohemia s.r.o., které opět 

po několika letech připravuje vydání publikací, informujících o všech obcích, městysech 
a městech Pardubického kraje. Zahrnuje založení, historii, památky, současnost, infrastrukturu, 

atd. Kniha vychází v nákladu 12.000 výtisků ve formátu A4 celobarevná, na křídovém papíru.  
ZM schvaluje objednávku zápisu městyse do knihy Pardubický kraj, města a obce na stranu 

A4 za cenu 10 000,- Kč a objednávku 30 výtisků za cenu 850,- Kč/ks.  
 

d) Žádost VS Dolany  
SM seznámil zastupitele s žádostí Volnočasového spolku Dolany, který žádá o příspěvek            

20 000,- Kč na činnost spolku. Částka je zahrnuta v rozpočtu na rok 2023 a bude vyplacena 
oproti předloženým daňovým dokladům.  

ZM bere na vědomí žádost Volnočasového spolku Dolany.  
 

e) Výběr dodavatele výstražného a rozhlasového zařízení  
SM seznámil zastupitele s potřebou zvolení komise pro výběr dodavatele výstražného 

a rozhlasového zařízení. Navrhuje tříčlennou komisi ve složení Ing. Roman Studený, Martina 
Jirčíková a Ing. Martina Beňová.  

ZM schvaluje komisi pro výběr dodavatele výstražného a rozhlasového zařízení ve složení 
Ing. Roman Studený, Martina Jirčíková a Ing. Martina Beňová.  
 

f) Dodatek smlouvy EKOLA  

Firma EKOLA České Libchavy zasílá Dodatek č. 1 ke smlouvě o poskytnutí služeb 
č. 4991000999. Předmětem dodatku je navýšení poplatku za svoz komunálního odpadu. 

ZM schvaluje Dodatek č. 1 ke smlouvě o poskytnutí služeb č. 4991000999 a pověřuje 
starostu městyse k podpisu dodatku.  

 
Diskuse a usnesení  

p. R. Staněk- táže se, na možnost koupi pozemku.  
p. R. Studený- je potřeba podat písemnou žádost.  
pí. M. Kopecká- táže se, zda by nemohl být silvestrovský ohňostroj na jiném místě, než v parčíku 
před její nemovitostí.  
p. R. Studený- o jiném místě už bylo uvažováno, hledá se, ale v letošním roce ještě proběhne 
na stejném místě jako v letech předcházejících. 
 
Poznámka: Výpisy z jednání zastupitelstva neprošly jazykovou korekturou. Jedná se o text převzatý z webových stránek 
městyse. 
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  8. října   Doubínek Josef   87 let 
  11. října   Mikulová Jana   70 let 
  14. října   Kopecká Milada   75 let 
  14. listopadu  Černohous Milan  65 let 
  30. listopadu  Hubálek Antonín  80 let 
  3. prosince   Mikula Karel   75 let 

  24. prosince  Pacíková Eva   88 let 
  25. prosince  Šmok Teodor   70 let 
 

Kdyby nebylo vzpomínek, člověk by nevěřil, že byl někdy šťasten.   Božena Němcová 
 

 
 
  Drahoslava Vašková  61 let 
  Božena Uhrnerová  85 let 
  Václav Krejčí   82 let 
  Martin Michalčák  84 let 

 

  
    

 
 
 
 

  

Srdečně Vás zdravím, milí Mladkováci! 
 

 Chtěla bych Vás touto cestou seznámit s činností   

a podzimními aktivitami naší školky. Od září jsem 

nastoupila jako nová paní učitelka a dostala důvěru       
o našich dětech něco napsat. 
 Co říci na úvod? Děti jsou všechny opravdu skvělé. 
Jejich fantazie, upřímnost, snaha učit se a poznávat vše 
nové mě skutečně dojímá. Jsem velice poctěna tím, že se 
mi tato možnost pracovat s Vašimi dětmi naskytla. 

 V září se děti po prázdninách začaly rozkoukávat     
a seznamovat se s pravidly školky. Přišli k nám tři 
nováčci, Terezka a sourozenci Emma a Mateusz. Uvítali 
jsme se s podzimní přírodou, seznamovali se se stromy    
a učili se rozlišovat ovoce a zeleninu. Také si děti uvařily 

z jablek chutnou přesnídávku a dokud bylo pěkné 

počasí, často si hrály na školní zahradě.       
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 V říjnu jsme společně se školáky na zahradě shrabali listí, a protože letošní 
podzim byl bohatý na množství hub, dvakrát jsme se na ně vypravili. Pokaždé jsme 
přinesli plné košíky. Využili jsme k tomu i aplikaci na poznávání plodnic hub 

v mobilním telefonu. Měli byste vidět ty radostné a pyšné obličeje, když děti rodičům 

ty plné košíky předávaly.  
 

Zrovna tak jako loni jsme 

začali jezdit na plavání 
do České Třebové, kde se 
dětem moc líbilo. Ještě 
nesmím zapomenout 
na naší návštěvu koncem 
měsíce října v Mateřské 
školce v Těchoníně, kde 

jsme se podívali na 
divadélko O medvídkovi.  

 
Velmi tímto děkujeme za 
dopravu, kterou nám 
zařídil městys Mladkov 

a rodičům za zapůjčení 
autosedaček. 

 
Také se naše děti vyřádily na 
strašidelném reji, který se 
uskutečnil na termín Dušiček ve 

školce. V ten den přišlo místo 

dětí do školky spoustu 
čarodějnic, duchů, čarodějů a 
dokonce i netopýr se tam 
objevil. Byly to opravdu 
skutečně vydařené masky. Bylo 

vidět, že nejen děti, ale i rodiče 
si dali s výrobou masek velice 
záležet. Já za sebe můžu říci,    
že jsem se opravdu bála…  
 
V listopadu jsme se začali 

připravovat se školáky na 

zpívání a recitování u příležitosti 
rozsvícení našeho krásného 
mladkovského vánočního 
stromu. Ten samý den se konal 
v sále kulturního domu v 

Mladkově vánoční jarmark, kde 
jsme měli svůj koutek s 
výtvarnou dílnou. Malí 
návštěvníci měli možnost si 
nabarvit svou vánoční ozdobu, 
kterou si mohli odnést domů. 

Ještě bych chtěla zmínit tradiční pečení vánočních perníčků, které si děti napekly 
v naší školní kuchyni. Další akcí byl vánoční koncert v Králíkách, kam předškoláci  
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dojeli vlakem. Dále se 
uskutečnil prodej vánočních 

výrobků našich dětí 
v budově místní školy. Do 
konce roku je naplánovaná 
vánoční besídka, která se 
bude konat ve školce 
s rodiči,  kde  si  budou děti 

 

rozbalovat dárky. Na začátek příštího roku je naplánovaný projekt o zdravém 
stravování „Zdravá pětka“ a ještě nám představí pan Radek Podolský své Království 

sov. Určitě se budeme těšit na lyžařský kurz na Dolní Moravě a jistě se dočkáme 

karnevalu. 
  
 Bylo mi velkým potěšením seznámit Vás s našimi dosavadními zážitky a plány 
do budoucna a popřát Vám krásné pohodové vánoční svátky a šťastný nový rok 2023.  
  

           Za MŠ Lenka Kramářová        
 

Mikuláš přišel k nám … 
 

 Po dlouhé covidové pauze jsme obnovili tradici mikulášské besídky opět 
v dopoledním čase. Paní učitelka i děti se převlékly za čertíky, andělíčky i Lucifera, 

vládce pekla. Než k nám zavítal Mikuláš, stihli jsme si zahrát pohybové hry 

s čertovskými písničkami. A už někdo cinká? Ale ne, to je Damiánek se zvonečkem 
u pytle, který má kolem pasu. Uf! Tak honem ještě nakreslit obrázek pro Mikuláše 
a jeho doprovod, třeba nám nějaký „hříšek“ odpustí. 
 
 Už je tu Mikuláš s andělem a čertem. Hurá, čert má prázdný pytel, tak to si 
žádného školáka neodnesl. A my mu taky nikoho nedáme! Mikuláš si postupně volá 

děti, kterým povídá o jejich neplechách, co má zapsané v čertí knize, ale zároveň je 
i chválí za to, co už skvěle zvládnou. Ještě povědět básničku nebo zazpívat písničku, 
předat nakreslený obrázek a už anděl předává mikulášský balíček. Jupí, zvládli jsme 
to! Ale přiznáváme se, že jsme se báli a nějaká ta slzička ukápla. Na závěr nesmí 
chybět společná fotka. Na rozloučenou všem zamáváme a zase příští rok 

na shledanou! 
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A takto vypadá čertí učitelka Pavla.  
No, nejsem úžasná? Moc děkuji, Klárko! 
 

Velké poděkování patří Mikulášovi, andělovi a čertovi,  

že nám pomáhají pokračovat v mikulášské tradici.   
 
      Za MŠ Pavla Derková 
 

 

 
      

 
Plavecký výcvik školáků 

 

V prvním říjnovém týdnu jsme konečně začali jezdit na očekávaný plavecký 
výcvik. Autobus nás vozí do bazénu v České Třebové. Školáky čeká celkem 
20 výukových hodin. Naše děti tam jezdí rády, protože dobře znají prostředí a znají 
i paní plavčice. Velikým potěšením pro nás je, že se na naše děti také každý rok těší. 

Letos obzvlášť sklízíme chválu, protože se mnoho dětí naučilo plavat, potápět se 
a skákat do vody.  
 
Tady je několik hodnocení od dětí: 
Petra: 

Baví mě skákání do vody ze skokánku. Líbí se mi i plavání v pyžamu a plavání 

bez pomůcek, tančení ve vodě a potápění s brýlemi. Chodíme i do vířivky a máme 

hodné paní učitelky. 
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Pavlík: 

Rád plavu ve velkém bazénu. Bavilo mě tancování ve vodě a skákání do velkého 
bazénu. Chodím i do vířivky a těším se na poslední lekci, kde budeme mít volno. 
 

Viktorka K.: 

Mám ráda plavání a naši paní plavčici. Líbí se mi tobogán, plavání s pomůckami 
a tančení ve vodě. Ráda skáču do bazénu a potápím se. Bavilo mě plavání v pyžamu 
a ráda odpočívám ve vířivce. 
 

Toník: 

Rád skáču do vody, jezdím na toboganu; rád plavu s pyžamkem, chodím do sauny 
a vířivky. A rád lezu po tyči. 
 

Terka: 

Mě baví plavat pod vodou. Pak 
miluju tobogán. A mám ráda 
saunu. Máme hodnou paní 

učitelku. Baví mě jen tak plavat 
a skákat šipky. Našla jsem si 
v bazénu kamarádku Terku. 
 

Dominik: 

Baví mě plavat s destičkou, 
žížalou a pásem. 
 

Viktorka M.: 

Ráda skáču do vody. 
 

Ondra K.: 

Rád jezdím na tobogánu a skáču 

do bazénu. Taky chodím rád do 
vířivky. Baví mě potápění 

s tyčemi a plavání v pyžamu. 
Naučil jsem se prsové nohy. 
 

Vanesska: 

Plavání je super, je to tam hezké 
a plavčice jsou hodné. Učily mě 
potápět se, baví mě to. Mám ráda 
skákání. 
 

Míša: 

Na plavání jezdím rád. Skáču ze skokánku do vody a plavu ve velkém bazéně. 
Rád jezdím na tobogánu a chodím do vířivky. 
 

Týnka: 

Ráda plavu. Líbí se mi pomůcky na plavání, bazén, vířivka, tobogán a tancování 

ve vodě. 
 

Sebastián: 

Líbí se mi vířivka, tobogán, skokánky, plavání bez pomůcek, tancování ve vodě 
a plavání s pyžamem. Bavilo mě hraní v malém bazénu a přestávky. 
 

Elena: 

Na plavání mám nejradši naši plavčici. A taky miluju tobogán, saunu, je v ní sranda. 

A jsou tam super automaty na hračky.     
          Žáci 1., 2., 3. a 4 ročníku 
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Školáci pečou perníčky 
 

 Na pondělí se těšil 
snad každý. Pročpak? 

Pekli jsme perníčky, které 
vždy provoní celou školu. 
Žáci si přinesou 
vykrajovátka vánočních 
motivů (hvězdička, 
stromeček, kapr, aj.). 

Připravené těsto si sami 
vyváleli a pustili se do 
vykrajování. Nakonec 
potřeli výkrojky žloutkem 
a šup s nimi do trouby. 

Nyní nás čeká ještě 

poslední úkol, kdy si na 
perníčky žáci připraví 

bílkovou polevu a hurá 
na zdobení. Fantazii se 
meze nekladou. Ozdobně 
zabalí a odnesou domů, 
kde si společně s rodiči 
pochutnají.  

 
     

Lic. Eva Matoulková 
Učitelka ZŠ Mladkov 
 
 

 
 

Mikulášské čertování 
 

 Tradičně v měsíci prosinci pořádáme v tělocvičně sportovní dopoledne pro žáky 
naší školičky, který nazýváme "Mikulášské čertování".  
Soutěží se v několika disciplínách a na samotný závěr je možnost hrát o "krále 

střelců" ve vybíjené. Každý žák dostane na začátku tak zvanou bodovací kartičku, 

do které se mu zapisují získané body z jednotlivých soutěží. A poté už se můžeme se 
sportovním duchem pustit do plnění zadaných úkolů. 
 
Popis jednotlivých disciplín:  
1) házení dřevěnou kostkou na cíl 
2) shazování kuželek míčkem 

3) kop míče na bránu 
4) slalom – chůze s míčkem na lžíci 
5) rak mezi kuželkami 
6) dřepy – počet za 1 minutu 
7) běh na čas kolem tělocvičny 

Po dokončení všech disciplín se tedy začne hrát klasická vybíjená a nejlepší hráč se 
stává králem střelců. 
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Všichni zúčastnění dostanou sladkou odměnu a nejlepší žák z každého ročníku pak 
dostane diplom s oceněním a větší odměnu, samozřejmě také sladkou. 

Těšíme se, až si dáme pořádně do těla. 
           Libuše Jungvirtová 
           Učitelka ZŠ Mladkov 
 

Ukončení sběru baterií ve škole 
 

 Informujeme veřejnost, že už nebude možné nosit do školy staré a použité 

baterie ke sběru, a to z důvodu ukončení svozu firmou, která tuto službu zajišťovala. 

 
Poznámka redakce: Na baterie by měl být umístěn sběrný box v obchodě. Podle pana 
starosty je to v řešení. 
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Mladkov 
 

 Dne 12. 10. 2022 připravil ČČK z Ústí nad Orlicí 
spolu s naší místní skupinou pro občany městyse 

v klubovně akci zvanou DNY PREVENCE ZDRAVÍ, 
při které zdarma měřili krevní cukr, tlak, saturaci – 
měření kyslíku v krvi a množství tělesného tuku. 
Zdravotníci se zaměřili také na postcovidovou 
rehabilitaci, prevenci před respiračními chorobami a na 
ukázky poskytování první pomoci. Této vydařené akce 

se zúčastnilo 25 našich občanů, kteří si odnesli 

poznatky o svém zdraví i důležité informace o prevenci. 
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 Jako každoročně, tak i letos proběhla pod naší záštitou charitativní sbírka 
pro Diakonii Broumov. Bohužel díky nedorozumění při odvozu, kterou způsobil nový 
řidič Diakonie, nakládali 74 pytlů a 44 krabic do auta jen zaměstnanci městyse 

a naše členky o tom nebyly informovány. Proto chceme tímto velmi poděkovat 

paní Dolečkové, paní Škapcové a panu Čermákovi. 
           Milada Bumbalíková 
 
Vlčkovice 
 

Mikulášská nadílka ve Vlčkovicích  
 

V sobotu 4. prosince 2022 se 
ve Vlčkovicích uskutečnila 
tradiční mikulášská nadílka. 
Mikuláš s andělem a třemi 

čerty navštívil děti v nedělní 
prosněžený podvečer v místní 

venkovní klubovně. Už z dálky 
bylo slyšet čertovské dunivé 
zvonění a celou cestu do 
klubovny jsme měli takzvané 
motýly v břiše. Po příchodu 
jsme viděli děti tisknoucí se do 

náručí svých rodičů 
s obavami, aby si je čerti 
nevzali s sebou do pekla.  

 
 

V pozadí byl zapálený otevřený oheň, 

který vykouzlil tu pravou pekelnou atmosféru. 
Mikuláš měl s sebou velkou knihu hříchů, ze které 
četl dětem jejich hříchy a dovednosti.  
 
Za přednesené básničky si děti vysloužily balíčky se sladkostmi, ovocem a v některých 
případech i uhlím a bramborami. Velice oblíbená byla básnička „Mik, Miku, Mikuláš“ 

ale také další tradiční básničky. Na konci Mikuláš slíbil, že příští rok si přijde místní 

děti opět s andělem a čerty zkontrolovat.  
            Lenka Sokolíková 
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Mladí hasiči 
 

 Novou sezónu jsme v září zahájili 

s celkovým počtem 15 dětí a jednou 
dorostenkou. Nově jsme na školení 
vedoucích mládeže vyslali 3 nové 
instruktory: Lucii Pohankovou, Petra 
Filipa a Marii Filipovou. Trénovali jsme 
v klubovně v Domě hasičů a na 

hasičském hřišti.  
 Letos nastala změna pravidel a závod požárnické všestrannosti se již 

nezapočítává do hry Plamen, přesto jsme se rozhodli si tento zajímavý závod 
zaběhnout. ZPV letos proběhl v Bystrci, trať byla velmi náročná. Mladší se umístili 
na 34. místě a starší na 32. místě.  
 

       

Kromě soutěží družstev jsme také jezdili 
na závody v přeboru jednotlivce mladých 
hasičů. První půlku tohoto seriálu 
naplnily soutěže v Třebovicích, Hylvátech, 
Mladkově, Černovíru a v Lanškrouně.  

 

 
Průběžné pořadí našich dívek po těchto 
čtyřech závodech je následující:  
Kategorie mladších dívek z celkových 

36 závodnic 

 Barbora Zvercová - 9. místo, nejlepší 

čas - 26,61 s 

 
Kategorie mladších chlapců z celkových 50 závodníků 

 Ondřej Janča - 12. místo, nejlepší čas - 20,08 s  

 Martin Langer - 21. místo, nejlepší čas - 23,05 s 

 Michael Filip - 28. místo, nejlepší čas - 28,67 s 
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 Antonín Filip - 29. místo, nejlepší čas - 29.86 s  

 David Zverec - 40. místo, nejlepší čas - 33.19 s 
 

Kategorie starších dívek z celkových 69 závodnic 

 Natálie Dušková - 41. místo, nejlepší čas 17:18 

 Adéla Zvercová - 50. místo, nejlepší čas 19:59 
 

Závody přeboru jednotlivce dorostenců na 100 m s překážkami se v letošním roce 

konaly v Mladkově a Lanškrouně.  
 
Kategorie mladší dorostenky z celkových 14 závodnic 

 Adéla Zvercová -11. místo, nejlepší čas 41,26 s 

 
Kategorie střední dorostenky z celkových 15 závodnic  

 Nela Michalčáková -10. místo, nejlepší čas 27,24 s 
 

 Dále jsme si letos udělali Halloweenskou party s kostými, hudbou 
a občerstvením a za odměnu po závodech jsme společně jeli do zábavního parku SKIPI 
v Letohradě.  
 

 
 

Dále bychom chtěli poděkovat všem, kteří nám nějakým způsobem pomáhají s dětmi, 
ať už s odvozem na závody, přípravou trati nebo samotné pomoci při tréninkách. 
Přesto budeme radši, pokud někdo budete mít čas a s výchovou našich mladých 
hasičů pomůžete. Závodů a činností je opravdu hodně a i přesto, že nás v kolektivu 
vedoucích je o něco více, občas jsme rádi, že to nějakým způsobem dáme do kupy.  

 
           Ing. Martina Faltusová 

           vedoucí MH 
           SDH Mladkov  
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SDH Mladkov 
 

Ahoj Vám všem, 
 

 taky máte pocit, že nám ty dny neskutečně rychle utíkají? Já ano. Podzim plný 

krásných barev se změnil na rána, kdy kouknete z okna a vidíte třpytící se krajinu, 
omrzlé stromy a bílý poprašek úplně všude. Přišla k nám zima. 
  
 A je tu otázka, co nového u mladkovských hasičů? V minulém čísle občasníku 
jsem psala, že v září proběhla poslední soutěž a my se těšíme na ukončení sezony. 
Ale víte, jak se to říká? Člověk míní a život mění. Byli jsme osloveni krajským 

sdružením Pardubického kraje, zda neuspořádáme ještě jednu soutěž. A tak 15. 10. 
proběhla soutěž o Pohár Hejtmana. Soutěžili zde ti nejlepší z Pardubického kraje. 
Týmy mladších a starších žáků a také týmy žen a mužů. Na to, že už byl říjen, 
soutěžícím počasí přálo, a tak se vše povedlo. A to už byla definitivně poslední soutěž 

v tomto roce. A protože pomalu přichází zima, chlapi cvičiště uklidili a zazimovali. 
  

 V říjnu se také konalo setkání starostů SDH v zasedací místnosti na hasičárně. 
Sešli se zde starostové ze všech okolních sborů. Starosta OSH všechny přítomné 
seznámil s novinkami, které nás v naší činnosti čekají a pak následovala diskuse 
o všem, co se u nás v uplynulých měsících udělalo a o všem, co plánujeme. 
Bylo z toho krásné posezení a popovídání. 
  

 A protože ten čas opravdu rychle letí a adventní čas nám klepe na dveře, pustili 
se chlapi jako každý rok do oprav světýlek na našem vánočním stromě a také podali 
pomocnou ruku při přípravě vánočního jarmarku. A jestli se jim oprava povedla? 
Zvládli to? Tak to jsme mohli vidět na slavnostním rozsvěcení 26.11. Vše bylo úžasné 

– vánoční strom krásně zářil, všude voněl svařák a zněl zpěv dětí, lidé stáli 
v hloučcích, povídali si a užívali adventní atmosféru... prostě krásná předvánoční 

pohoda. 
 
Výjezdová jednotka 

15. 10. zasahovala u požáru statku v Kunvaldu 
25. 10. vyjížděla k požáru nízké budovy v Jamném nad Orlicí 
2. 11. byla přivolána jako technická pomoc při záchraně osob 

 
A co nás čeká? 

10. 12. se koná již tradičně jako každý rok výroční valná hromada SDH 

 
Co plánujeme na příští rok? 

 Rádi bychom pro naše nejmenší připravili dětský karneval, pro vás zábavu, 

již tradičně to bude sběr železa... a spoustu soutěží, na které jste zváni. 
A to je asi opravdu pro tento rok vše. A protože tu máme krásný předvánoční čas, 
přejeme Vám všem do těchto dní plno pohody, úsměvů, klidu a nádherný čas strávený 
v kruhu Vašich nejbližších a nejmilejších. 
 
Krásné vánoční svátky Vám všem... hodně zdraví, štěstí a lásky do nového roku 

Vám ze srdce přeje SDH Mladkov 
                                                                                                      

           Za SDH Iva Novotná 
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Slavnost Zjevení Páně (Tři králové) 
 

Na začátku ledna proběhne 23. Tříkrálová sbírka pořádaná Charitou ČR. Její výtěžek je 

určen především na podporu charitních služeb v našem regionu. Termín koledování 
v Královéhradecké diecézi je stanoven na 1. - 15. ledna. Tříkrálová sbírka je poselstvím lásky 
a požehnáním - přáním pokoje, štěstí, zdraví a zároveň příležitostí, jak přispět potřebným.  

 

„Všude tam, kde je člověk, je místo pro dobrý čin.“ - Seneca 
 

Biblická zpráva o třech mudrcích ukazuje cestu k Bohu. Ti nejprve spatřili hvězdu a pak se 

za ní vydali. Proč ji však spatřili pouze oni? Možná proto, že pozvedli pohled k nebesům. Často se 
totiž v životě spokojujeme s pohledem držícím se při zemi: stačí nám zdraví, nějaký ten peníz 

a trocha zábavy. Ale dokážeme ještě snít, toužit po něčem víc, očekávat věci nové? Mudrci se 
nespokojili s živořením a proplouváním. Vytušili, že k plnému životu je zapotřebí vysokého cíle. 

Proč ale onu hvězdu nenásledovali i další? Snad proto, že nebyla nápadná. Ježíšova hvězda 
neoslepuje, neohromuje, nýbrž vlídně zve. Jakou hvězdu volíme ve svém životě my? Existuje totiž 

mnoho oslnivých hvězd, které vyvolávají silné emoce, avšak neukazují směr. Platí to pro úspěch, 
peníze, kariéru, pocty a požitky, které bereme jako životní cíl. Jsou ale jen jako meteority, 

které na chvíli zazáří a zhasnou. Jsou to padající hvězdy, které spíše zavádějí, než orientují. 
Pánova hvězda však není vždy žhnoucí, ale je vždy přítomná. Bere tě v životě za ruku a doprovází 

tě. Neslibuje materiální odměny, ale zaručuje pokoj, a daruje, stejně jako mudrcům, nevýslovnou 
radost.  

Žádá však, abychom se vydali na cestu. Jeho hvězda totiž žádá rozhodnutí vyjít, snášet 
každodenní těžkosti cesty. Chce, abychom se osvobodili od neužitečných zátěží a okázalostí, 

které překážejí, a přijali to, co je nečekané a co nepatří k plánům na poklidný život. Ježíš se 
nechává nalézt tomu, kdo ho hledá. Avšak abychom ho hledali, musíme se pohnout z místa, vyjít. 

Nečekat, nýbrž riskovat. Nestát na místě, nýbrž postupovat vpřed. 
 

(Zpracováno podle promluvy papeže Františka z 6.1.2018.) 

 
Termín Tříkrálové sbírky v Mladkově a Vlčkovicích  

bude ještě upřesněn přes Infokanál a plakátky. 

 
            Jana Severýnová 
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Lampionový průvod 
 

Dne 12. listopadu jsme se již po 
třetí sešli, abychom se společně 

s lampiony, lucerničkami a 
světýlky vydali na průvod.  
 

Tentokrát jsme se sešli na náměstíčku u 
osvětlené kašny, kde byla i startovní listina od 
vodníka, aby měl představu o tom, kolik se vás 

sešlo. Hned od začátku bylo jasné, že účast je 
opravdu hojná.  
 
Vydali jsme se tedy v obrovském zástupu po 
svíčkách k osvětleným rybníkům Vodičkovým. 

Příchod byl osvětlen loučemi a přivítaly nás 

zpívající žáby a i pan vodník hovící si se svoji 
dýmkou v křesle, který nás nechal nahlédnout 
do svého království. Nechybělo malé občerstvení 
a i odměna pro nejmenší účastníky, kteří měli po 
cestě k rybníkům počítat zlaté rybky.  
 

Podzimní atmosféra, světýlka a krásné místo rybníků v nás zanechaly příjemný pocit 
z této akce a věříme, že i vám všem účastněným bylo na chvilku mile a kouzlo 
lampionového průvodu bylo alespoň z části naplněno. Pokud jste odpověděli ano, my 
slibujeme, že 11. listopadu 2023 se opět pokusíme o to, aby vám světýlka zpříjemnila 

jeden podzimní podvečer. 
 

 

Mikulášská nadílka 
 

Jako každý rok 5. prosince 
chodí městy, vesnicemi, 
městysi Mikuláš se svojí 
družinou a ani v Mladkově 
tomu nebylo jinak. Mikuláš 

se snažil udělat radost svojí 
návštěvou všem dětem 

a z knihy hříchů každému 
z nich prozradil, v čem by 
se měli zlepšit, ale i pochval 
se děti dočkaly a čerti se do 

pekel vrátili zase sami.  
Věříme, že se tato tradice 
i nadále udrží a Mikuláš se 
svoji družinou i příští rok 
navštíví i Mladkov. 

 

Všem přejeme vánoční svátky plné pohody a jen to dobré v roce 2023 a budeme se 

na vás těšit na akcích v roce 2023. 
             VS Dolany 
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!!! Akce v Dolanech pro rok 2023 !!!  
30. 4. Pálení čarodějnic 

17. 6. Nohejbalový turnaj trojic 

1. 7. Rodinný den 
5. 8. Nohejbalový turnaj dvojic 

11. 11. Lampiónový průvod 
      
 
 

 

VÝSLEDKY VOLEB 2022 MĚSTYS MLADKOV 

KOMUNÁLNÍ VOLBY 

 okrsek č. 1 okrsek č. 2 Celkem 

Ing. Roman Studený 120 28 148 

Tomáš Novotný 110 22 132 

Ing. Martina Beňová 123 22 145 

Martina Jirčíková 109 25 134 

Zbyněk Severýn 120 25 145 

Lucie Pohanková 111 22 133 

Jiří Filip 112 22 134 

Lenka Sokolíková 109 28 137 

Iveta Fendrichová 111 28 139 

 

Volební účast 41% 37%  
 

 

SENÁTNÍ VOLBY 

 okrsek č. 1 okrsek č. 2 Celkem 

Ing. Roman Studený 83 23 124 

Tomáš Novotný 41 9 50 

 

Volební účast 37% 43%  
 

(zdroj: https://www.mladkov.cz/uredni-deska?filesRenderer-objectId=9326790&id=718&action=detail&do=filesRenderer-
download) 

________________________________________________________________________________________________________________________ 
 

     Vánoční prodej již předem objednaných živých kaprů 

Konati se bude dne 23.12.2021 od 9:00 -11:00 hodin 
pod kulturním domem u klubovny MS v Mladkově.    

                                                                                                        Více informací u paní Kaláškové. 

 
 

Vánoční mše  
 

24. 12. se v kostele sv. Jana Křtitele  
opět uskuteční svatá mše vánoční.  

Letos v 17 hodin. 

https://www.mladkov.cz/uredni-deska?filesRenderer-objectId=9326790&id=718&action=detail&do=filesRenderer-download
https://www.mladkov.cz/uredni-deska?filesRenderer-objectId=9326790&id=718&action=detail&do=filesRenderer-download
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Autobusové jízdní řády 2022/2023 
 

odjezdy směr Mladkov, u kostela – Králíky 
 

4:45 
(22) 

5:59 
(22) 

7:15 
(42) 

8:59 
(22) 
končí v 

Mladkově 

9:04 

 

13:02 
(22) 

13:56 
(42) 

14:27 
(22) 

15:01 

 

16:14 
(22) 

17:13 
(22) 

18:03 
(22) 

19:04 
(42) 

 

 
Poznámky:  

První ranní spoj do Králík odjíždí pouze z Mladkova. 

Ze zastávky Vlčkovice odjíždějí autobusy se 4-5 minutovým časovým předstihem. 
Pouze spoj po 7. hodině odjíždí z Vlčkovic o 6 minut dříve. 
Všechny spoje jedou pouze v pracovní dny. 
 

odjezdy směr Mladkov, u kostela - Žamberk 
 

4:42 
(22) 

5:52  6:55 
(22) 

7:26 
(42) 

9:00 
(22) 

10:59 
(22) 

12:59 
(22) 

13:58 
(22) 

14:01 
(10) 

15:01 
(22) 

16:15 
(22) 

16:59 
(22) 

17:59 
(22) 

 

 

Poznámky:  

Ze zastávky Vlčkovice odjíždějí autobusy se 3-5 minutovým časovým posunem. 
Všechny spoje jedou pouze v pracovní dny. 
 

10 – jede jen 23.12.22, 27.12.22, 28.12.22, 29.12.22, 30.12.22 
22 – nejede od 23.12.22 do 30.12.22 
42 – nejede od 23.12.22 do 2.1.23, od 1.7.23 do 3.9.23 
 

Call centrum IDS IREDO: 491 580 333 
 

 

odjezdy směr Mladkov, u kostela – Králíky – Jeseník (dálková doprava) 
 

11:23 
(R, X, 6, †, 54) 

18:53 
(53) 

 

odjezdy směr Mladkov, u kostela – Žamberk – Praha (dálková doprava) 
 

6:27 
(53) 

15:55 
(R, X, 6, †, 54) 

 

R – k jízdence je možné zakoupit místenku 

† - jede v neděli a ve státem uznané svátky  
X – jede v pracovních dnech 
6 – jede v sobotu 

53 – jede od 1.5.23 do 29.10.23    

54 – nejede 24.12.22  
 
(zdroj: http://portal.idos.cz/Search.aspx?mi=4&c=7) 

____________________________________________________________________________________ 
 

Domácí péče 
 

Vážení spoluobčané,   
 
 už 25 let jezdíme do vašich domovů, vídáte naše auta, znáte nás osobně. 

Jako každý rok, tak i letos se snažíme připomenout občanům, že v jejich regionu 
poskytujeme domácí zdravotní a paliativní péči. Jsme bezpříspěvková organizace. 

Asi všichni víte, že provádíme odběry biologického materiálu, převazy ran 
a ošetřovatelskou rehabilitaci u pacientů, kteří se pohybují obtížně nebo vůbec.  
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Do péče přebíráme také klienty, kteří opouštějí nemocniční zařízení a v domácím 
prostředí provádíme základní i odborné výkony /infuzní terapie, pooperační péči/. 
V mnoha rodinách pomáháme doprovázet těžce nemocné klienty na jejich poslední 

cestě.  

 S pomocí sponzorů jsme dosud pořídili auto, 3 elektrická lůžka, 2 vozíky, 
chodítka a oxygenátory. Tyto pomůcky mají každodenní využití a pociťujeme stále 
jejich nedostatek. Potřebujeme vaši pomoc. Abychom mohli zajistit lepší pomůcky 
a zkvalitnit péči o vaše drahé, oslovujeme vás  občany s žádostí o finanční podporu. 
Finanční příspěvky budou tak jako v minulých letech použity k zakoupení 

elektrických lůžek, vozíků, chodítek, oxygenátoru a dalších, a ty následně použity 
v rodinách. 
Mnozí z nás v čase předvánočním rekapitulujeme a více myslíme na pomoc druhým 
ve svém okolí. Doufáme, že i v letošním roce nám zachováte svou přízeň.  
Za všechny příspěvky předem děkujeme.   
Finanční dary lze předat osobně nebo zaslat na účet č. 1221399339/0800 

 
Krásné prožití adventního času vám přeje Naďa Nováková s kolektivem sester 
 
         Naděje – domácí zdravotní péče  
         Na Výsluní 525 
         56164 Jablonné nad Orlicí  

         www.dop-nada.cz 
         kontakt: 604440163 

 
Mobilní rozhlas – MUNIPOLIS 
 

Vážení občané, 
 

 od nového roku nahrazujeme službu SMS 

Infokanál novou službou. Pro starší spoluobčany 
i nadále můžeme zasílat SMS zprávy a pro ty, co 
mají chytrý telefon doporučujeme využívat novou 
aplikaci, kde uvidíte i např. plakáty na akce. 
Vy, co jste registrování v našem SMS Infokanálu 
a nepodaří se Vám zaregistrovat do nové 
aplikace, tak za Vás provedeme registraci 

v průběhu měsíce ledna až února 2023. 
 Spustili jsme pro vás službu MUNIPOLIS / 

Mobilní Rozhlas, díky které vás nyní budeme 
efektivně informovat přímo do vašeho telefonu. 
Přihlaste se k odběru a už nikdy nezmeškáte 
důležité novinky a upozornění z naší samosprávy. 

Informace podle vašich zájmů vám budeme 
posílat e-mailem, SMS nebo jako zprávu do aplikace. Služba je zdarma! 
 

Co vám přihlášení do MUNIPOLIS přináší? 
 Upozornění na krizové události – výpadky energií, blížící se vichřice, dopravní 

uzavírky, varování před podomními prodejci apod. 

 Novinky a důležitá upozornění z úřadu – výpis aktualit, digitalizované hlášení 

z rozhlasu apod. 
 Pozvánky na kulturní a sportovní akce. 

http://www.dop-nada.cz/
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 Možnost vyjádřit svůj názor v online anketách. 
 Mobilní aplikaci samosprávy s užitečnými funkcemi. 

 

V registračním procesu si můžete sami nastavit, jaké typy informací vás zajímají 

(občané, chataři). Doporučujeme vyplnit vaše telefonní číslo, jméno a příjmení, 

část městyse (ulice), abychom vás mohli rychle varovat v případě nečekaných 
událostí (např. havárie vody, elektřiny, přívalové deště apod.). Vaše údaje jsou 
v bezpečí a v souladu s GDPR. 
 

PŘIHLASTE SE K ODBĚRU INFORMACÍ: https://mladkov.munipolis.cz/registrace 
 

Registrovat se můžete také osobně přímo na našem úřadu.  
Rádi vám pomůžeme.  
 

Oficiální aplikaci MUNIPOLIS / Mobilní Rozhlas naší samosprávy 
si můžete stáhnout přímo na App Store nebo Google Play. Poté si stačí 
přidat náš městys a budete mít informace vždy po ruce. 

 

             Váš starosta 

  
 

Kausa Betlém 
 

 Jak se říká, cesty Páně jsou nevyzpytatelné. A občas tomu tak je i s cestičkami, 
kterými se k člověku dostanou zajímavé informace. 
 Někdy na začátku prosince zazvonil telefon. Na druhém konci byla paní 

Urbanová z Ostravy. A ta mi začala líčit, co ji přivedlo až do Mladkova. Každý rok se 
v ostravské katedrále před Vánocemi staví – jak je zvykem – betlém. Ten v Ostravě je 
unikátní velikostí figur i kvalitou provedení. A při této činnosti bylo zcela náhodně 

nalezeno na spodku jesliček razítko se jménem zhotovitele betléma. Je jím Josef 
Kubíček z Jablonného. Paní Urbanová nelenila a spojila se s jablonským kronikářem 
panem Kroulíkem. Ten vyhledal bližší informace a mezi nimi i inzerát, který pana 
Kubíčka umístil do Mladkova. A pak už nebyl velký problém získat kontakt na mě, 
abychom mohli společně zjistit více k panu Kubíčkovi a tím i ke vzniku betléma. 
Zde tedy předkládám získané informace, zatím bohužel se značnými mezerami. 

 Josef Kubíček byl velmi zručným pozlacovačem a dřevořezbářem. V Mladkově 
bydlel s jistotou ve 20. letech 20. století, kde přesně se mi zatím zjistit nepodařilo. 

V této době se u něj vyučil mladkovský dřevořezbář Richard Katzer z chaloupky 
pod lesem č.p.148. Zřejmě v roce 1931 se Josef Kubíček stěhuje do Jablonného, 
aby mohl lépe spolupracovat s významnou firmou Josefa Neškudly. Zde také až do 
roku 1938 pracuje jako pomocný dřevořezbář i pan Katzer. Je doloženo, že Josef 

Kubíček žil v Jablonném ještě krátce po válce. 
Firma Josef Neškudla a spol., založená již roku 1810, nabízela kostelní roucha, 
monstrance, svícny, sochy, oltáře, obrazy, křížové cesty a další vybavení kostelů. 
A například také prapory společenstva živnostníků, prapor zedníků a prapor panen 
mladkovských zhotovili bratři Neškudlové v druhé polovině 19. století. 
 Ale zpět k tomu betlému. Když pan Kroulík zaslal paní Urbanové obrázek 

jablonského betléma, s překvapením se zjistilo, že figurky jsou prakticky totožné. 
Ale je známo, že jablonský betlém je prací tyrolské dílny Sebastiana Kostnera 

z poloviny 90. let 19. století. S velkou pravděpodobností se tedy tímto betlémem pan 
Kubíček inspiroval při výrobě toho ostravského.  

https://mladkov.munipolis.cz/registrace
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 A tak mě 
napadlo zjistit více 
také o původním 

mladkovském 

betlému. S popisu, 
který jsem získal, by i 
tento betlém mohl být 
prací pana Kubíčka. 
Figurky byly vysoké 

40-50cm a jednalo se 
o precizní umělecké 
dílo. Betlém se stavěl 
nad oltář, vlevo bylo 
stádo ovcí s pasákem, 
vpravo město Betlém 

a uprostřed jesličky. 
Ostravské figurky 

byly podobně veliké, Josef dokonce vysoký 60cm.  

Zdá se však, že ten mladkovský, 
po válce umístěný v dřevěném 
přístěnku na jižní straně kostela, byl 
zlikvidován spolu s rozpadajícím se 

přístřeškem. Údajně se asi před dvěma 
roky po betlému ptala jakási paní se 
dvěma dětmi s tím, že zhotovitel byl její 
děda či praděda. Bohužel její jméno 

zůstává neodhaleno. 
 Proto se obracím na vás, čtenáře 

tohoto čtvrtletníku, zda můžete 
k tomuto tématu cokoliv říci. Ať už se 

jedná o pana Kubíčka nebo o mladkovský betlém.  

 

 

Pohlednice jablonského betlému 

Figurky ostravského betlému 

Štítek nalezený na ostravském betlému 
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         Inzerát Josefa Kubíčka z roku 1930 

 
             Miloš Taraška 

Přijďte na besedu 
 

 V lednu opět po dvou letech začneme besedovat na různá témata z historie 
Mladkova. První beseda, na kterou Vás srdečně zvu, se bude týkat finanční stráže, 
tedy těch, kteří zde léta žili mezi vámi – pamětníky. Určitě rádi vzpomenete na soužití 

s tímto uniformovaným sborem. Beseda se bude konat tradičně v Domě hasičů 
v sobotu 14. ledna 2023 od 15 hodin. 
 
 V únoru budeme pokračovat besedou, ve které se vrátíme do předválečné doby. 
Povíme si něco o životě české menšiny v Mladkově v letech 20. století až do roku 1938. 
Beseda se uskuteční opět v Domě hasičů, datum byl domluven na sobotu 18. února 

2023 od 15. hodin. 

 Opět Vás čeká promítnutí pásma naskenovaných fotografií s komentářem, 
který třeba doplníte svými vzpomínkami. 
  
        Na setkání s Vámi se těší Miloš Taraška 
 

Kreativní okénko 
 

Máš nápad nebo se chceš podělit o svůj výtvor?  
Neboj se mi ho poslat na kreativniokenko@seznam.cz. 
 

BÁSNIČKA  
 

Vánoce se kvapem blíží, 
pro cukroví se potají všichni plíží. 
Stromeček už zdobit budem, 
svátky si užijem s velkým klidem. 
 

1. Na vánoce se peče… 

2. 24. 12. má svátek… 

3. Bílou polevou zdobíme… 

4. Ozdoby dáváme na… 

 

TAJENKA: 

1.             

2.            

3.            

4.            

Památka na pana Kubíčka v mladkovském kostele 

mailto:kreativniokenko@seznam.cz
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Cestopisné promítání z Jižního Súdánu 
 

Velmi mě potěšil zájem o vyprávění a záběry z misijních výprav do Jižního Súdánu 
a Ugandy. Sešlo se nás 13. 10. v Domě hasičů okolo 30.  
 

  
 

 

Vydali jsme se do odlehlé 
buše nejmladšího státu 
světa. Poznali jsme obyčejný i 
sváteční život zemědělců a 

lovců uprostřed nádherné 
přírody, při práci, písních a 
tancích, ale i v nemocech 
a strádáních, v zemi zmítané 
ozbrojenými konflikty. 
Navštívili jsme jihosúdánské 

běžence v uprchlických 
táborech v Ugandě. No a vy 
jste mohli navíc trochu 
poznat i nového souseda (č.p. 158).           
  
 Těším se někdy příště.        Rosťa Staněk  

____________________________________________________________________________________ 
 

Pozvání na 2. školní  MAXI sraz 
absolventů MŠ a ZDŠ Mladkov 

 

(hlavně pro ročníky 1955 – 1980, není 100% podmínkou) 

 
Udělejte si čas 22. 4. 2023 od 14,00 hod. 

v Domě hasičů v Mladkově. 
 

Odpolední hodinka otevřených dveří ve škole cca od 15.30 hod. 
Prohlídka pro všechny, co minule nestihli, ale i pro ty, co se chtějí podívat znovu. 

 
Prosím pošlete tuto zprávu dál. 

 
Dobrou náladu sebou, občerstvení zajištěno. 

 
Daniela Prausová (Ryšavá) 
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Martin Ráboň bude mít na tvrzi Bouda pamětní desku  

(9. 12. 2022) 
 

Ve čtvrtek 8. prosince uplynul přesně rok od náhlého úmrtí Martina Ráboně jedné 

z vůdčích postav nejen tvrze Bouda, ale i celého českého bunkrologického světa. V sobotu 
17. prosince dopoledne mu bude společně s bývalým předsedou KVH Náchod Alešem 

Horákem přímo na tvrzi Bouda odhalena pamětní deska. 
 

„Martin Ráboň byl bezpochyby klíčovou osobností a duší tvrze Bouda. O to více nás zasáhl jeho 
náhlý skon jen několik týdnů poté, co jsme na Boudě dokončili rekonstrukci vchodového objektu, 
což byl jeden z jeho snů. Nápady a cíle Martina Ráboně se však snažíme i díky plánu na rozvoj 
tvrze Bouda, který po sobě zanechal, postupně realizovat. Bezprostředně po smutných 
prosincových událostech loňského roku jsme se se Společností přátel československého opevnění 
domluvili na tom, že bychom měli do vstupního objektu tvrze Bouda umístit pamětní desku 
odkazující na vše, co Martin Ráboň nejen pro Boudu udělal. Rok poté, co jsme se s Martinem 
na Boudě symbolicky rozloučili, bude tato pamětní deska odhalena,“ uvedl hejtman Martin 

Netolický. 
 

Odhalení pamětní desky se uskuteční v sobotu 17. prosince. Sraz účastníků akce bude 
v 10 hodin před obecním úřadem v Těchoníně. Vzpomínkový pochod se pak přesune před tvrz 

Bouda, kde od 12 hodin začne samotné odhalení pamětní desky za účasti rodiny a přátel Martina 
Ráboně a Aleše Horáka. 

 
(zdroj: https://www.pardubickykraj.cz/aktuality/118740/martin-rabon-bude-mit-na-tvrzi-bouda-pametni-desku) 

 
 

Kraj chce zachránit parní lokomotivu z roku 1930 a vrátit 
ji zpět na koleje (29.11.2022) 
 

V návaznosti na přípravu nového železničního muzea v Dolní Lipce, které plánuje vybudovat 
Pardubický kraj s výrazním přispěním evropských dotací, pokračují také jednání o zajištění 

exponátů. Kromě jednání o spolupráci s Národním technickým muzeem či Klubem historie 
kolejové dopravy v Kněževsi u Rakovníka jednal hejtman Martin Netolický také s vedením 

Českých drah, a to o parní lokomotivě 310.922, která je deponována v DKV Česká Třebová. 
Tato lokomotiva je po nehodě z roku 2011 v neprovozuschopném stavu a kraj by ji chtěl společně 

s Muzeem starých strojů a technologií v Žamberku vrátit na koleje a využít mimo jiné v rámci 
pravidelných letních parních jízd. 

 
„Postupně pokračujeme v přípravách na vybudování železničního muzea v Dolní Lipce a vše 
směřujeme k tomu, abychom byli bezprostředně poté, co bude vypsána vhodná výzva v rámci 
přeshraničního programu INTERREG Česko – Polsko, schopni podat žádost. V tuto chvíli je 
předpokládaná hodnota záměru 62 milionů korun,“ připomněl kroky kraje hejtman Martin 
Netolický. „Vzhledem k tomu, že jsme přesvědčeni, že naše žádost bude kvalitně připravena a bude 
úspěšná, chceme s dostatečným časovým předstihem jednat také o exponátech do tohoto muzea. 
Kromě strojů, které může poskytnout Muzeum starých strojů a technologií v Žamberku, jednáme 
také s dalšími partnery, mezi které patří samozřejmě také České dráhy…,“ nastínil záměr hejtman 

Netolický. 
 

Ten s vedením Českých drah a Michalem Bednářem z Muzea starých strojů a technologií 

v Žamberku hovořil také o významném výročí, které čeká železniční trať z Dolní Lipky do 
Hanušovic v příštím roce. „Provoz na trati z Dolní Lipky do Hanušovic byl zahájen 15. října 1873, 
což znamená, že si v příštím roce budeme připomínat 150 let této trati. Toto významné jubileum si 
budeme chtít zcela jednoznačně připomenout a připravit pro zájemce zajímavý program, a to včetně 
jízd parních vlaků či možností detailního seznámení se s připravovaným muzeem v Dolní Lipce,“ 
řekl hejtman. 
 

(zdroj: https://www.pardubickykraj.cz/aktuality/118610/kraj-chce-zachranit-parni-lokomotivu-z-roku-1930-a-vratit-ji-
zpet-na-koleje?pg=2) 
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